
RAPORI' 
eu pri vire la propunerilelrecomandarile formulate in cadrul ~edintei pubJice 

organizatii de Primaria Municipiului Arad in data de 02.04.2025, ora 14:30, avand ea temli: Studiul de oportunitate depus in vederea inifirii unei documentapj de 
urbanism PUZ ~i RLU - Construire cllidire cu funcp.uni mixte -locuinte colective ~i servicii comeq, amplasament mun. Arad, Piats Eroilor, Nr. 7, aflatii in etapa a 

I-a de informare SI consultare 8 popul!ltiei, confQUD. Or MDRT nr. 270112010. 
Nr. 
crt. 

Propunerl 
formulate de: 

1. DI. ~erban 
Popescu 

Text propus in Propunerilrecomandllril Punet de vedere 
initiator/elaborator documentafia intrebiirI 

de urbanism 
, Locwesc in cartier pe str. Milan Tabacovici m.2.Eu nu rna ProieCtul nostru se aflii la faza obtinerii unui Aviz 
i pricep 18 detalii tehnice, la tot ce a prezentat, ~a arat! OK de oportunitate, prea1abil promovlirii unui PUZ. 
proiectul, nu am ohiecp.i d.p.d.v. arhitectura1 , eu inteleg Drept consecintii, multe dintre aspectele relevante 

,marketingul, n imbrlicam ~ frumos ~i arlitlim ce facem noi nu pot:li reglementate incli de 8CUD1. Tn acel~i sens 
i pentru o~ dar mie '1mi afecteazli calitatea viepj. In momentuI sunt ~i prevederile art. 24 din Normele 

, in care mai punem acolo 100 de apartamente, 96, probieflla mea metodoiogice de aplicare 8 Legii nr. 350/2001, 
principalii se referli Ia accesul Ia ~i in ~i din interiorul cartierului aprobate prin Ordinul nr. 233/2016: "intructit 
eatre Calea Timi~orli, la infrastructura prezent! in cartier, care . documenta/iile de amenajare a reritoriului au 
se refera la un cartier de case, inftastructura electricli care este caracter strategic ~i director, care nu implica 
oricum la noHn cartier deficitarii, eu mi-am cumplirat generator detalieri tehnice §i IIU se reJera /a investiJii 
~i m-am sliturat sli se strice mancarea in frigider, sii se ardii localizate precis In teritoriu, in procedura de 
electrocasnicele, ~i am un sistem care pom~te automat. Vii pot avizare a acestei categorii de documentaJii, se 
spune catii rootorina am consumat anul trecut ca sli intelegeti interzice solicitmea de deta1ieri care nu sunt 
faptuI eli infrastructura nu funcp.oneaza, nu este ce trebuie. Oare expres previizute de lege, precum detalieri tehnice 
nu este sarcina ~i datoria Primliriei sli ne apere pe noi ca Ii condiJionarea aviziirii de elllborarea de studii 
cetateni, mli refer ~i Ia executiv ~i la Consiliul Local, sa . nespecijlCe domeniului amenajiim teritoriului. " 

I gaseasca soIutii, sa asigure toate functionaIit!tile necesare 
pentru ca acest imobil, aceastli investitie sli functioneze. Aici Tn cadrul procedurii de avizare efectivli a unui PUZ 
rna refer in primul rand la pod, orlce facem inainte de . (pentru unele din aspectele relevante) ~i a unei 
pod ... dimin$ e jihad acolo ~i primaria ¢e bine pentru ca Autorizatii de Construire (pentru alte aspecte), 
trimite Politia Locala sli dirijeze circulatia fiindca, altfel nu ar .. comisiile de specialitate ~ilsau celelalte entitati 
roai i~i nimeni din cartier. Eu mi-am modificat programul de interesate (e.g. furnizorii utilitap, in materia 
lucru la serviciu ~i merg doar de la ora 9 pt. cli pur ~i simpIu . sistematiziirii traficului, reglementarii acceselor 
dimineata stateam jumatate de ora sa ies din cartier. Cand etc), ulterior unei atente analize asupra tuturor 
ie~eam din curte de la mine eram direct pe strada. Vii dau factoriIor relevanti, umleaza sli avizeze ~ilsau 
exemplul municipiul Cluj unde locui~te bliiatul meu ~i merg recomande mlisurile necesare pentru 
foarte des. Tn cartierul Andrei Mur~anu este interzis sli se implementarea investipei. 
construiascli ceva. Nu se elibereaza autorizatii de construclie. 
Este cartierul Andrei Mur~u, un cartier de case. ~i Boc a fost 

.. acuzat ,cli face anwnite jocuri, nu face iocuriIe nimRnui, face 



2. D1. Crlstea 
Claudiu 

,. jocurile locuitorilor de acolo. Multi ar vrea sa construiasca • 
blocuri acolo, terenuri libere sunt, dar infrastructura ~i strlizile 
adiacente nu suporUi, simplu. Va multmnescl _ 

· Am saplec de lil infrastructurli, problemele cu electricitatea se Proiectul nostru se afiii la faza obtinerii unui Aviz 
mtfunpiii zilnic, ~i en mi-am distrus aparate ~i astea se mtfunpla de oporturutate, prealabil promovarii unui PUZ. 
de 23 de ani de cfuJd sunt acolo. Canalizarea a fost modemizatil. Drept consecinta, multe dintre aspectele relevante 
m anii 2000 cu pJuvialul introdus m menajer, sunt probeleme, nu pot fi reglementate mea de acum. in acel~i sens 
la mijlocul strlizii se inunda, la mine la ploi marl refuleazil. sunt ~i prevederile art. 24 din Norme1e 
canalul, m curte. Orice adaos de asemenea dimensiune va trebui metodologice de aplicare a Legii nr. 350/2001, 

· sa tina cont de restructurarea infrastructurii, deci noi nu mai aprobate prin Ordinul m. 233/2016: "!ntruciit 
putem continua ~ acolo.~i asta e valabil pt. orice, ~i in caplltul documentaJiile de amenajare a teritoriului au 
eellllalt al strlizii. Circulalia, nu mai spun, este imposibil sll intri, caracter strategic ~i director, care nu implicit 
sa i~. Eu pun mtrebarea: daca aducem aici 0 investitie eu detaUeri tehnice ~i nu se refera la investi{ii 
asemenea gabarlt, yom introduce m trafic noi puncte de localizate precis In teritoriu, In procedura de 
conflict. Oricum 0 solutionati, noi puncte de conflict apar intr- aVlzare a acestei categorii de documentatii, se 

I un nod nerezolvat la ora asta. Acum cu situapa actuala e un interzice solicitarea de defalieri care nu sunt 
· mare pericol. Chiar daca se va trece la PUZ ~i se va trece foarte · expres previizute de lege, precum detatieri tehnice 
bine, pentru ca ne dorim 0 investipe, eu solicit sli avem un ~i condilionarea aviziirii de elaborarea de stutJii 
studiu de trafie, care sa preceadll PUZ-ul. Legat de regimul de nespecijice domeniului amenajiirii teritoriului. " 
inliItime, euno~em legea urbanismului dar legea care detaliazil. 

· cum se construi~te in acel cartier este Regulamentul de in eadrul procedurii de avizare efectiva a unui PUZ 
· Urbauism pt.UTR 32 conform PUG al mun.Arad, din pacate . (pentru unele din aspectele relevante) ~i a unei 
vechi din 1997, msa m vigoare, deci este lege pe care ne bazam. Autorizatii de Construire (pentru alte aspecte), 
sper in or~ul Arad. Planul urbanistic pt. aceastli locape nu 0 comisille de specialitate ~ilsau celelalte entitliti 
reglementeaza, daca va uitati peplan- este desenatil. cu gri ~i interesate (e.g. fumizorii utilitati, m materia 
lasa pe seama unui viitor PUZ sa faca reglementarile. Deci, . sistematizarii traficului, reglementaril acceselor 
acest lucru e clar, sunt convins ell ~i proiectantul, ~i beneficiarul . etc), ulterior unei atente analize asupra tuturor 

· cunosc acest luero ~i binemteles executivuI Primariei. Prio factorilor relevanti, urmeazil. sa avizeze ~sau 
faptul ca un PUZ este necesar, se speculeazil. aeest fapt pt. a se recomande mllsurile necesare pentru 
i~i din cadru1 UTR-ului eu un regim de mlllpme mai mare. Dar, implementarea investitiei. 
acest PUZ este necesar nu pt. a crea 0 disonantll ea regim de 
inalpme sau ca grad de ocupare a terenului, nu. Acest PUZ este Chestiunea traficului urmeazil. sa fie supusli 

· necesar m primul r§nd pt. sehimbarea destinatiei, pt. ea acolo analizei comisiei de specialitate. 
avem, dacli vii uitati in PUG, zona industrial1\ nepoluantll. Deci, 
scopul, spiritui legii este acela de a da 0 alta destinatie unui Referitor la menpuni1e vizmld PUG Arad, 

· spatiu. _De aceea este nevoie de un PUZ, sigur ell el vine sa si mvederlim .. ca aceastli . documentatie de urbauism 
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regleze POT, CUT, toti parametrii, care sunt necesari acOlo, nu reglementeazll vreo interdicp.e pentru 
regim de iniil\ime, msa chiar daca el vine sa regiementeze aceste elaborarea §i prornovarea unui PUZ . 

. lucruri, el nu poate sa iasii din filosofia UTR-ului in care este. 
Aeum putem spune, da, este la front de la strada, am putea prin Aspectele vizfu1d proteclia partirnoniului cultural 
PUZ-ul asta sa ii dllm 0 anumita anvergurli, sunt de acord cu va fi supusli analizei Directiei Judetene de Culturll 
asta. Dar §i a§a el trebuie sli se racordeze la ceea ce este legiferat : 
in interiorul acestei UT de referintA, care este- UTR 32. Chiar . 
in ideea in care PUZ-uI ne permite sa modificllm la anumiti . 
indicatori, cum ar fi regimul de inliIfime, gradul de ocupare, rna 
rog, nu sunt arhitect, nu cunosc .. insa rna refer la ele pt eli sunt 
legislape ~i fiind cetatean trebuie sa cunosc cat de cat legislap.a . . 
Nu se opune nimeni sa se collstrWascli ceva mai proeminent, 
dar sa ne intoarcem un pic la UTR 32, acesta spune: ~i acest 
obiectiv ehiar daca nu a fost reglementat la acea vreme, in 1997 
pentru eli era zona industriala nepoluanta, ele este parte a 
acestui UTR *i orlce decizie va Iua Consiliul Local, eilci el va . 
aproba pJanul urbanistic, el trebuie sa faca in concordantli cu . 
legea dar ~i eu oportuniti1tile ~i eu armonia urbanistica a zonei. . 
Deci daca nona ne spune UTR 32, avefj parter sau parter+ un 
etaj, sau parter+2 etaje +mansardii, asta este ce prevede RLU, 
atunci haideti sa ne racordam frurnos la aeeste idei ~ aici fac 
apel la proiectant, bineinteles care poate foarte bine sa 
conJucreze cu beneficiarul ~ cu arhitectul ~f , eu partea de 
autoritate §i Ia sfiir~it sa primeasca binecuviintarea Consiliului 
Local pentru acest PUZ. Asta este rugamintea noastrli, ~i noi 
vrem ceva frurnos acolo. Am auzit in ultimul timp ell Aradul e 
ca un sat Urbanizarea este definita de regimul de inliIpme .. nu .. 
va suplirap, asta credea Ce~escu. Nu, urbanizarea este 
definita de infrastructurli modemli, de condipile de viatli, 
calitatea vi$, infrastructura stabilli, de servicii publice §.a.m.d. 
Regimul de iniilpme nu face parte din ceea ce trebuie sa 
inrelegem prin urbanizare. Acolo avem 2 monumente, 2 piese 
din patrimoniul imobil al mun. Arad: podul Traian ~i fosta 
Varua, c1i1direa Viimii. Amiindona sunt in patrimoniul 
municipiului. Rog foarte frumos proiectantul, beneficiarul ~i 
ConsiliuI Local ~i executivul Primliriei sa tina eont de asta, sa 

. nu striveseli cJadirea Viimii de 0 c1adire, de un lucru care e 
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exfraordinar de mare ~i daunlltor aspectului vizuaI, chiar dacii e 
cll!dire ftumoasa. N u vreau sa contest deloc estetica clruiirii ~i , 

. poate fi ~i mai ftumoasli, nu ~u cum va fi ea panJi. 1a urma 
suntem la 0 faza foarte incipientli a proiectlirii, ea poate sa 
suporte multe modifican dar haideJi sa ne uitam un pic la tot: ' 

, avem hotelul Xemar - P+ 2, e adevarat are un parter foarte elevat 
dar este mtr-o zona foarte joasa dar este P+ 2. Vis-a-vis este 0 . 

cladire de vanzare P+ 1 sau P+ 2, sunt de acord ell la frontu! 
stradal se cuvine 0 linie mai ambitioasa, sa spun ~ insa haideti 
sa ne mcadriirn m ce exista ~i chiar dacli fortaro un pic nota sa . 
definim ceva care nu iese din contextul arhitectural de acolo, pe , 
care multi 11 desconsidera, nu ~tiu de ceo Mie tmi place foarte 

· mult aeruI cartieruIui Aradul Nou cu centrullui larg, cu cllidirile 
cu un anumit statuto Se cuvine ca aceastli cll!dire sa se mcadreze 

~ ~ ca regim de mMtime m ceea ce se cheamli tesut urban al . 
· cartieruIui, mai gfuIditi-va ~i la confortul oamenilor de acolo, un 
P+8, 6+1 toatil zona aia Sever Secula, strada care 0 vedeJi in 

. ,partea de sus are probleme de umbrire, sigur eli se va face studiu 
de umbrire dar en nu cred ca aeei oameni se vor simp foarte 

, bine sa stea m curte ~i sa se uite la ei de sus, cineva. Haideti sa 
nu amesteclim clildirlle inalte cu case, nu sunt impotriva 
cladirilor inalte, ele se pot incadra m cvartale, in cartiere 
specifice, unde cllidirile malte sunt una Hingli alta, haideti sa nu 
Ie amestecam. Foarte multi de acolo ne-am mumt acolo de la 
bloc, am tacut investitii pentru eli am vrut sa nu mai starn la 
bloc, simplu. :)i nu dorim sa vina blocurile acuma catre noi, sa 
plistrlim aceastli caracteristieli a cartierului- cartier de case, P+2 

- · maxim, cred ca este suj!ef rezonabil. Multumesc! 
3. D-naBarna Locuiesc pe s,trada TabacoviCi m.8S, reprezint semnatarii Pi:oiectu! nostru se aflii la faza obtinerii unui Aviz 

Maria contestatiei, 3 familii lnrudite care locuim toote m aceasta zona. de oportunitate, prealabil promovlirii unui PUZ. 
Blltranii no~ locuiesc m aceastii zona de cand erau tinerl, m Drept consecintll, multe dintre aspectele relevante 
capatu! strazii Prislop ~i vor fi direct afectati de acest proiect nu pot fi reglementate inca de acum. in acel~i sens 
pentru cii locuiesc la casll. Sunt aici pentru copiii mei care vor sunt ~i prevederile art. 24 din Normele 
fi direct afectati ca se va crea un precedent de dep~ire a metodologice de aplicare a Legii nr. 350/2001, 
regimului maxim de iniilJime care este conform UTR 32, aprobate prin Ordinul nr. 233/20 I 6: "fntrucat 

· P+2+M , art.22. D~a suntem afectati de aglomerap,adin trafic documenta/iile de amenajare a teritoriuiui au 
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4. Dl. Giman 
Dorn 

in fiecare dimineata unde pierdem cel putin 10-15 minute in caracter strategic ~i director, care nu impliea 
drumul spre ~coala ~i se.rviciu. Unii din colegii mei mi-au spus detalieri tehnice §i nu se reJera Ia investilii 
cadeceimipierdtimpulcu~aceva,capotsamamut,nuvreau localizate precis In teritonu, in proeedura 'de 

; sa rna mut. Am ales sa stau la casa. in Aradul Nou ~i acolo stiim avizare a aeestei ealegorii de doeumentaJii, se 
de generapi ~i nu 0 sa ne mutiim. Se va deschide traficul de pe interziee solieitarea de detaller; care nu sunt 
podul noll, care face legatura eu Andrei ~aguna. Am studiat un expres previizute de lege, precum detalum tehnice 
pic harta, sunt doar un simplu eetiilean, ~ v~d podul care s- . Ii condifionarea aviziirii de elaborarea de studli 
a construit, traficul de pe el in condipile de acum poate fi preluat . nespeciflCe domeniului amenajiirii teriJoriului. " 
de strazile Constitupei, Tabacoviei ~i eventual Ady Endre, 
pentru cine vrea sa mearga spre Timi~oara, daea nu se va face in cadrul procedurii de avizare efectivii a unui PUl 
legatura cu autostrada. Dar tot restul traficului, care nu merge · (pentru unele din aspectele relevante) ~i a unei 
la Timi~oara, tot pe aiei 0 sa vinii. Numiirul de 90 de Autorizapi de Construire (pentru alte aspecte), 
apartamente, aproximat de dvs. reprezintii aproape nr. total de comisiile de specialitate ~ilsau celelalte entitati 
case de pe str. Tabacovici. Noi, stiind la nr.SS, dupii noi mai interesate (e.g. furnizopj utilitati, in materia 
fiind 3 case, nelu§nd in considerare cartierul noll, eu nu ma sistematizarii trafieului, reglementarii aceeselor 
pricep la canalizllri, la curent la infrastructura de utilitiip dar etc), ulterior unei atente -analize asupra tuturor 
daea aglomerllm in plus, nu este solutie pentru noi. Vii factorilor relevanp, urmeaz1l sa avizeze ~i/sau 
mul1Umesc! recomande masurile necesare pentru 

. implementarea investipei. 

Chestiunea traficului urmeaza sa fie supusii 
analizei comisiei de specialitate . 

. Referitor la mentiunile viz§nd PUG Arad, 
invederilm eli. aceasta doeumentatie de urbanism 
nu reglementeaza vreo interdietie pentru 
elaborarea ~i promovarea unui PUl. 

Sunt aici in caJitate de locuitor al cartierului Aradul Nou pe Proiectul nostru se af1a la fai.a obtinerii unui Aviz 
strada Posada ~i de fost consilier local in legislatura trecutii. . de oportunitate, preaJabii promoviirii unui PUl. 
Vreau sa va reamintese ea aeum 2-3 ani a existat un dezvoltator Drept consecintii, multe dintre aspectele relevante 
care a venit cu 0 cerere de a construi un complex de locuinte de nu pot fi reglementate inca de acum. in acel~i sens 
P+4 in capat la Tabacovici, in zona aceea a cartierului de case. sunt ~ prevederile art. 24 din Normele 
Reactia locuitorilor de acolo a fost deosebit de dura ~i negativa, metodologice de aplicare a Legii nr. 350/2001 , 
o parte din aceea$i locuitori de acolo m-au sunat, au vel)it, unii ~robate ~rin Ordinul nr. 233/2016: "intmcat 
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5. DL Domenico 
Isabella 

. ehiar disperati, sa spunli ea se impotrivese sutli la suta acestui documentatiile de amenqjare a teritoriului au 
proiect. Dupa cwn ~tip, In legislatura trecuta a fost tn dezbatere caracter strategic §i director, care nu implica 
PUG, In care eo eel putin, domnul arhiteet ~ef~tie. m-am zb1itnt detalieri tehnice # nu se reJera la investi(ii 
foarte mult ca In cartierele de case sii nu se construiaseli blocuri localizate precis in teritoriu, in procedura de 
sau cliidiri de locuinte mai mult de P+ 2 ~i sa impunem regula avizare a acestei categorii de documentll/ii, se 
aceasta In tot Aradul' Eu ~tiu eli ~a este ~i in urma dezbaterilor interz,ice solicitarea de detoJieri care nu sum 
asta s-a stabilit. Nu vreau sa renunt la acest proiect ~i aceastli expresprevdz;utedeiege,precumdetalieritehnice 

. regula. M-ar interesa daca s-a tacut un studiu de trafic, gandip- # condlJionarea aviziirii de elaborarea de studii 
vii ~, ali spus un minim de 90 de apartamente x 1 ,5 m~ini la nespecifrce domeniului amenaJifrii teri/oriului." 
fiecare apartament, 0 sa fie mai multe, dar eu zic 1,5, ar fi . 
undeva peste 135 de m~ini, dimineata numai jwniitate sa pIece in cadrul procedurii de avizare efectiva a unui PUZ 
pe la ora 7,30-8, gandip-va ce impact are asupra traficului In (pentru unele din aspectele relevante) ~i a unei 
Aradul Nou. Exact cwn spunea ~i antevorbitorul moo, mi-am Autorizapj de Construire (pentru alte aspecte), 
schimbat programul pentru ca eo nu am putut sa plec la ora 8 comisiile de specialitate ~i/sau celelalte entitliti 
larA un sfert, 7,30 de acasa pentru eli stiiteam 1a coRda in trafic . interesate (e.g. furnizorii utilitliti, in materia 
pe undeva pe la Corleone acolo, la Profi, acolo intorceam ~i sistematizlirii traficului, reglementiirii acceselor 
acolo stliteam in trafic ca sa intru In o~. Giinditi-va nu 135, etc), ulterior unei atente analize asupra tuturor 
in~ 40 de ~ini care ies, atentie nu care ies, care ar ~i sa factorilor relevanti, urmeaza sa avizeze ~i/sau 
intre in Calea Timi~orii. Dar, acwn dimineata ca sli ie~i de pe recomande rniisurile necesare pentru 
Tabacovici sa intri In Calea T~rii este un chin. M-~ fi implementarea investitiei. 
bucurat, credep-mli dacli in acelloc soar fi construit un hotel, un 
centru de afaceri, un incubator de afaceri, orice, ar fi altceva . Chestiunea traficului urmeaza sa fie supusa 
decat cIiidiri de loeuinte. Imi pare rliu pentru ea pe dezvoltator, . analizei comisiei de specialitate. 
pe asociat il cunose, e situatie destul de ingratii dar, nu pot sa 
abdie de la principiile pentru care m-am luptat in legislatura • Referitor la mentiunile vizand PUG Arad, 
trecu1i. Vli multumesc. invederam ~ aceastli docwnentatie de urbanism 

nu reglementeaza vreo interdicve pentru 
elaborarea ~i promovarea unui PUZ. 

Locuiese in Arad de aproape i 0 ani. M-am indrligostit imediat Proiectul nostru se aflii la faza obtinerii unui Aviz 
de acest o~. Mi-a placut foarte mult ~i din plicate, de an pe an de oportunitate, prealabil promovlirii unui PUZ. 
viid ea Aradul pierde, nu cre~te. Cred ca e normal ca, mli seuzati Drept consecintli, multe dintre aspectele relevante 
ea nu vorbesc foarte bine romiina, dar sper ca ne Infelegem. nu pot fi reglementate incli de acwn. in acel~i sens 
Cred ca progresul genereaza frieli la toti, normal. Normal ca ~i sunt ~i prevederile art. 24 din Normele 
ciindsefaceunproiect, unPUZ,nusefacedeazipeazi, seface metodologice de aplicare a Legii nr. 350/2001, 
deazi pe 50-100 de ani, cu ideea de progreS, sa creasca 0.. aprobate ptill. Ordinul nr. 23312016: "intructit 
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